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Supporting Ambition Towards the GBA and Belt & Road

As an international f inance hub and an emerging centre for the I&T 
industry, Hong Kong has the capability and responsibility to contribute to the 
development of the GBA. Cyberport will continue to ignite collaborations across 
the GBA through increased engagement and outreach with enterprises in the 
Mainland to support start-ups expanding their businesses to the GBA.

This year we have committed to expanding our partnership network through 
signing strategic MoUs to further equip and support our start-ups.

MoU with the Authority of Qianhai: Deepening collaboration between Hong 
Kong and Qianhai on the technology and innovation front by providing unique 
opportunities in market expansion, technology support and investments 
to start-ups on both sides and fostering closely-linked interactions and 
development among young people in the GBA.

MoU with Hang Seng Bank: Helping community start-ups and companies 
secure and enhance their businesses in the GBA by providing end-to-end 
support on banking and financial services, FinTech and venture capital access.

MoU with the Greater Bay Area Business School: Equipping young 
entrepreneurs with the knowledge of operating in the GBA and critical success 
factors, including business analytics and digital transformation, through jointly 
organised workshops and seminars.

MoU with the Chinese University of Hong Kong (CUHK):  Nurturing 
entrepreneurs in Hong Kong and the GBA through a collaboration framework 
where start-ups are offered matching opportunities in market expansion, 
technology support and investments with the goal of creating a more diverse 
and sustainable Shenzhen-Hong Kong technology ecosystem.

Furthermore, Cyberport will continue its collaboration with 12 technology parks 
in the GBA to speed up start-ups’ access to the Mainland markets and provide 
support in various aspects, including legal matters, business operation and 
talent recruitment.

支持大灣區及一帶一路的發展

香港作為國際金融樞紐及新興科創產業中心，有能力
亦有責任為大灣區的發展作出貢獻。數碼港將繼續加
強與內地企業的接觸和交流，推動大灣區的合作，支
持初創企業在大灣區開拓業務。

今年，我們致力拓展合作伙伴網絡，透過簽署策略合
作諒解備忘錄，以進一步裝備及支持初創企業。

與前海管理局的合作諒解備忘錄：加強香港與前海在科
技及創新領域的合作，為雙方初創企業提供獨有的市
場拓展、技術支援及投資機會，促進大灣區年青人之
間的緊密互動和發展。

與恒生銀行的合作諒解備忘錄：在銀行和金融服務、金
融科技及創業投資方面，提供點對點服務，幫助社群
初創企業及公司在大灣區鞏固及擴大其業務。

與大灣區商學院的合作諒解備忘錄：透過聯合舉辦的
工作坊及研討會，讓青年創業者掌握大灣區的運營知
識，以及商業分析與數碼轉型等關鍵成功因素。

與香港中文大學的合作諒解備忘錄：透過合作框架，
培育香港與大灣區的創業家，為初創企業提供市場拓
展、技術支援和投資方面的配對機會，以建立一個更
多元化及可持續的深港科技生態圈。

此外，數碼港將繼續與大灣區的12個科技園合作，以
加快初創企業進入內地市場的進度，並在法律事務、
業務運作及人才招聘等各方面提供支援。

The Cyberport Venture Capital Forum 2021 facilitated around 350 deal flows.
“2021數碼港創業投資論壇”促成約350個項目配對。
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In addition to providing services for our community companies, Cyberport 
is dedicated to connecting thought leaders and industry experts across the 
region to share their insights with our entrepreneurs. At the 6th Belt and 
Road Summit, Cyberport hosted one of the sessions in the breakout forum 
themed “Embracing Digital Technology in the GBA for the Post-pandemic 
Era” and invited industry leaders, as well as two community start-ups, to co-
organise a fireside chat and a panel discussion themed “Empowering Smart 
City Transformation Across GBA in the Post-pandemic Era” and “How Digital 
Technologies are Enabling Innovation for the New Normal,” respectively.

除了為社群公司提供服務，數碼港亦致力於連繫區內
的領袖及行業專家，與社群內的創業家分享見解。在
第六屆“一帶一路高峰論壇”上，數碼港以“後疫情時代
於大灣區的數碼科技發展”為主題，舉辦了一場專題分
組論壇；透過“在後疫情時代構建大灣區智慧城市”對
談及“數碼科技如何成就新常態下的創新發展賦能”討
論環節，分別邀請業界領袖，以及兩間社群初創企業
共同探討。

Leaping Into Global Opportunities

Beyond the GBA, Cyberport also supported I&T startups and entrepreneurs 
to step onto the global stage. The Overseas/Mainland Market Development 
Support Scheme (MDSS) offers up to HK$200,000 of financial subsidy for CIP 
and CCMF grantees, incubatees or graduates to further develop into Overseas/
Mainland markets through participating in Overseas/Mainland delegation 
missions, marketing exhibitions, local marketing exhibitions, landing services 
and online or offline marketing services targeting Overseas/Mainland markets. 
Launched in 2018, the MDSS has supported over 90 start-ups to attend 166 
events, exhibitions, delegation missions or tap landing services. With strong 
momentum, Cyberport incubatees and alumni have expanded to various 
Overseas/Mainland markets, including Mainland China, Asia Pacific, United 
States, Europe, the Middle East and Africa.

Sponsored by Create Hong Kong (CreateHK) of the Government of the Hong 
Kong Special Administrative Region, we also co-organised “Scaling Hong 
Kong to the Nordics” with the Finnish Chamber of Commerce in Hong Kong. 
The programme included a series of seminars, exhibition, business matching 
activities and company visits for Hong Kong-based digital entertainment and 
game development companies to connect with counterparts, investors and 
players in the Nordic Region. A delegation of 12 Cyberport companies visited 
Sweden and Finland, as well as participated in the “Nordic Game Conference” 
in Malmö, Sweden on 17-20 May, sponsored by CreateHK. In addition, we 
collaborated with Huawei and the French Trade Commission to facilitate 
exchanges between Cyberport start-ups in FinTech and Smart Living with 
French corporates. Two French start-ups from our community, CHEKK and 
BistroChat, shared their experiences on working as foreign start-ups in Hong 
Kong.

把握全球機遇

大灣區以外，數碼港亦支持科創公司和企業家走上全
球舞台。“海外及內地市場推廣計劃”為現正參與或已
畢業於“數碼港培育計劃”及“數碼港創意微型基金”的
培育公司，提供高達20萬港元資助；透過業務拓展代
表團訪問、推廣展覽、本地展會、落地服務及線上或
線下推廣服務，進一步開拓海外╱內地市場。自2018

年推出以來，“海外及內地市場推廣計劃”已支援超過
90間初創企業參加166場活動、展覽、代表團訪問或使
用落地服務。參與計劃的公司持續擴張版圖，當中包
括中國內地、亞太區、美國、歐洲、中東及非洲在內
的多個海外╱內地市場。

我們亦與香港芬蘭商會共同舉辦，由香港特別行政區
政府“創意香港”贊助的“香港數碼娛樂及旅遊企業北
歐市場擴展計劃”，計劃內容包括為香港數碼娛樂及遊
戲開發公司舉辦一系列的研討會、展覽、商務配對及
公司參觀活動，聯繫北歐地區的同業、投資者及其他
參與者。由12家數碼港公司組成的代表團到訪瑞典和
芬蘭，並得到“創意香港”的贊助，於5月17日至20日
參加了在瑞典馬爾默舉行的“北歐遊戲大會”。此外，
我們與華為和法國商務專員公署合作，促進數碼港金
融科技和智能生活領域的初創企業與法國企業之間的
交流。來自我們社群的兩家法國初創企業， CHEKK和
BistroChat，亦分享了他們在香港作為外國初創企業的
經驗。

The 6th Belt and Road Summit connected thought leaders and industry experts across the region to share their 
insights.
第六屆“一帶一路高峰論壇”匯聚了地區的思想領袖和行業專家，分享他們的見解。
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 A global Ethereum software company founded in 2014
成立於 2014 年的環球以太坊(Ethereum) 軟件公司

 Focuses on business blockchain solutions, including strategic blockchain consultancy, 
design and development of blockchain solutions and token solutions development
專為企業設計和開發區塊鏈及代幣解決方案，並向他們提供咨詢服務，助其制訂策略

 Awarded the CBDC project by the Hong Kong Monetary Authority on the application of 
the CBDC for cross-border payments
獲香港金融管理局委托進行關於中央銀行數位貨幣(CBDC) 的跨境支付研究項目

 Current incubatee of CIP that took part in the gong-striking ceremony at HKEX to 
celebrate outstanding fundraising achievements
獲邀參與香港交易所收市敲鑼儀式的現屆“數碼港培育計劃”培育公司，以表揚他們在企
業融資的卓越成果

Charles d’Haussy
- Managing Director 
 APAC at ConsenSys 
 ConsenSys 亞太區常務董事

From the Corporate Representative:
企業代表表示：

“Cyberport’s support has enabled us to build a deeper local network and collaborate 
with partners from the Hong Kong community to advance the application of innovative 
technologies. We have been awarded blockchain projects by different central banks, as well 
as private institutions in the APAC region. Through Cyberport’s networking platforms, we 
have also identified synergies with Cyberport’s community start-ups.”
“數碼港的鼎力支持使我們能夠建立更全面的地區網絡，與香港各界合作，推動創新科技應用。我
們獲得了亞太地區不同中央銀行以及私人機構授予區塊鏈項目。通過數碼港交流平台，我們還與數
碼港社群初創企業展開合作。”

Looking Forward

Cyberport will continue to leverage its strengths as a connector to support 
start-ups in scaling up their businesses in the GBA, Asia and beyond. The CMF 
and CIN will continue to act as our two major levers in funding and connecting 
international investors. We look forward to continuing to bridge capital and 
expertise from the Mainland and overseas markets to support the growth of our 
start-ups.

展望未來

數碼港將繼續連繫各方及提供服務，支持初創公司在
大灣區、亞洲及其他地區擴展業務。“數碼港投資創業
基金”和“數碼港投資者網絡”將繼續作為數碼港為初創
企業融資及對接國際投資者的兩大支柱。數碼港期待
繼續為社群企業連繫內地及海外市場的資本及專業知
識，促進初創企業發展。

Cyberport  Incubated Company - ConsenSys Hong Kong Limited 
數碼港培育企業 - ConsenSys Hong Kong Limited 

The “Scaling Hong Kong to the Nordics” programme included a series of seminars, exhibition, business matching 
activities and company visits for Hong Kong-based digital entertainment and game development companies to connect 
with counterparts, investors and players in the Nordic Region.
“香港數碼娛樂及旅遊企業北歐市場擴展計劃”，計劃內容包括為香港數碼娛樂及遊戲開發公司舉辦一系列的研討會、展覽、商務配
對及公司參觀活動，聯繫北歐地區的同業、投資者及其他參與者。


